
Protokół nr 16/20
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

w dniu 24 sierpnia 2020 roku.

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego
w Wołowi e, Plac Piastowski 2, w godz. 15:0~16:00.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli następujący członkowie:
1. Janusz Dziarski
2. Jarosław Iskra
3. Janusz Kawalec
4. Zbigniew Posacki
5. Józef Szumilas
6. Urszula Wojtyło
7. Anna Wróbel
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1do protokołu)

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył p. Andrzej Nejman - Sekretarz Powiatu.

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury
poinformowała, że p. Józef Szumilas dołączy do posiedzenia później.

Sportu, która

Porzadek posiedzenia.

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad udzielania

stypendiów dla uzdolnionych uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych
przez Powiat Wołowski.

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania edukacji
uzdolnionych uczniów szkół ponadpodstawowych, dla których organem
prowadzącym jest Powiat Wołowski.

5. Zapoznanie się z informacją dotyczącą naborów na rok 2020/2021 w placówkach
dla których organem prowadzącym jest Powiatu Wołowski.

6. Rozszerzenie {Zapoznanie się z raportem o stanie Powiatu Wołowskiego za 2019
rok.}

7. Rozszerzenie {Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie udzielenia wotum
zaufania dla Zarządu Powiatu Wołowskiego.}

8. Sprawy różne.
9. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2 Przyjecie porządku posiedzenia

P. A. Wróbel poinformowała o rozszerzeniu porządku posiedzenia o pkt. 6 Zapoznanie się z
raportem o stanie Powiatu Wołowskiego za 2019 rok oraz pkt. 7. Zaopiniowanie projektu
uchwały Rady w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Wołowskiego.

Członkowie Komisji 6 głosami za przyjeli proponowany porządek posiedzenia ze
zmianami. (radny J. Szumilas nieobecny podczas głosowania).

Ad. 3 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad udzielania
stypendiów dla uzdolnionych uczniów uczeszczających do szkół prowadzonych przez
Powiat Wołowski.



Sekretarz p. Andrzej Nejman przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.
W ocenie organu nadzorującego, regulacje dotyczące stypendiów nie mogą zostać określone
wyłącznie na podstawie art. 12 pkt. 10a ustawy o samorządzie powiatowym bez powiązania z
przepisem szczególnym określającym w tym zakresie. W związku z tym został dodany art. 9t.
ust. 1 pkt. 2 oraz ust. 4 ustawy o systemie oświaty.

P. A. Wróbel zachęciła do zgłaszania uwag w zakresie projektów z pkt. 3 i 4 łącznie.

P. U. Wojtyło zapytała o par. 3 pkt. 2c - uczeń powinien mieć ocenę celującą z przynajmniej
jednego przedmiotu. Czy nie będzie zbyt wielu takich uczniów na budżet, którym dysponujemy
w zakresie stypendiów. Należy wziąć pod uwagę zwiększenie kryterium.

P. A. Wróbel wskazała, że miała tę samą wątpliwość.

P. Sekretarz nadmienił, że pierwotna wersja zawierała wyższe kryteria. Po analizie okazało
się, ze wbrew pozorom nie ma tak wielu uczniów spełniających niższe kryterium.

P. A. Wróbel zapytała, czy zostawiamy ten zapis i zweryfikujemy po roku, czy wykreślimy go i
zostaną tylko laureaci wysokich konkursów.

P. U. Wojtyło wyraziła obawy, że stypendium się przyznaje, jeśli ktoś spełni kryteria, więc pula
uczniów może okazać się tak duża, że kwota pojedynczego stypendium będzie zbyt niska.

P. A. Wróbel zaproponowała zagłosowanie nad projektem w tej formie i zweryfikowanie kwestii
ponownie za rok.

Ponownie potwierdzono kworum, stwierdzono obecność wszystkich członków Komisji.

Komisja 7 głosami za. przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie szczegółowych
zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych uczniów uczęszczajacych do szkół
prowadzonych przez Powiat Wołowski.

Ad.4 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania edukacji
uzdolnionych uczniów szkół ponadpodstawowych. dla których organem prowadzacym
jest Powiat Wołowski.

P. Sekretarz przedstawił uzasadnienie projektu uchwały.

Komisja 7 głosami za. przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia
Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół ponadpodstawowych. dla
których organem prowadzacym jest Powiat Wołowski.

Ad. 5 Zapoznanie się z informacja dotyczaca naborów na rok 2020/2021 w placówkach
dla których organem prowadzacym jest Powiatu Wołowski.

P. A. Wróbel poinformowała, że z uwagi na pandemię Komisja nie wykonała zamiaru
odwiedzenia poszczególnych szkół. Poprosiła wydział o przygotowanie zestawienia
dotyczącego naborów. Pani kierownik będzie obecna dopiero 1 września, w związku z tym
informacje przedstawi p. Starosta.

2



P. Starosta poinformował, że zestawienie zostało przesłane członkom Komisji. W naborze
wyszło duże zainteresowanie CKZiU w Wołowie, zaś mniejsze niż spodziewane w przypadku
ZSZ w Wołowie. Mniejsze zainteresowanie młodzież wykazała liceum dwujęzycznym w ZSZ
w Brzegu Dolnym. Mimo to LO w ZSZ powinno dostać szansę na funkcjonowanie, mimo
naboru mniejszego niż spodziewany. Zdawalność matur w powiecie bez egzaminów
poprawkowych, uwzględniając szkołę społeczną, jest wyższa niż średnia wojewódzka i
krajowa. Duże jest zainteresowanie zawodem technik informatyk, a niewielkie ekonomistą i
technikiem elektronikiem, więc nie będzie klas o tym profilu w technikum. Klasa
wielozawodowa w szkole branżowej I stopnia będzie mieć 26 osób. Na 65 absolwentów klas
ósmych z Gminy Wińsko 41 osób będzie dalej się uczyło w powiecie.

P. U. Wojtyło zapytała o klasę w ZSZ im. Komisji Edukacji Narodowej, czy 15 osób to
liczebność klasy dwujęzycznej, czy rozbija się to również na profil przyrodniczy.

P. J. Dziarski odpowiedział, że to tylko klasa dwujęzyczna.

P. U. Wojtyło nadmieniła, że w tej szkole przy naborze był problem z logowaniem w systemie
Vulcan. Ponadto tak niski nabór jest pokłosiem wcześniejszych decyzji.

P. A. Wróbel zapytała, jak w LO im. Kopernika rozkładają się podania - wpłynęło 46 - do klas
humanistycznych i przyrodniczych.

P. Starosta odpowiedział, że nie ma informacji, ale kwestie te będą porządkowane w
placówkach po rozpoczęciu roku szkolnego. Zobowiązał się do dostarczenia szczegółowych
informacji nazajutrz.

P. A. Wróbel zapytała, czy w CKZiU w Wołowie w zawodzie technik informatyk będzie jedna
klasa, druga - technik pojazdów samochodowych i mechatronik, która się rozchodzi na
przedmioty zawodowe?

P. Starosta potwierdził.

P. A. Wróbel zapytała o klasę wielozawodową w ZSZ w Wołowie, czy będzie to jedna klasa?

P. J. Dziarski odparł, że temat jest rozstrzygany, informacje zostaną Komisji dostarczone.

P. A. Wróbel zaproponowała, aby każdy z członków Komisji odbył w tym tygodniu wizytę
w jednej szkole lub rozmowę telefoniczną z dyrekcją. Dyrektorzy muszą przed rozpoczęciem
roku szkolnego przygotować szkoły na przyjęcie uczniów zgodnie z wymogami Sanepidu.
Ewentualnie p. Przewodnicząca sama odwiedzi szkoły.

P. Starosta dodał, że w ubiegłym tygodniu było spotkanie z dyrektorami szkół i kilkoma
członkami Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Tematem spotkania było właśnie
przygotowanie szkół, gdyż odgórne wytyczne są bardzo ogólne. Część z placówek cały czas
funkcjonowała, jak choćby ZPR w Brzegu Dolnym, ZSS w Lubiążu, PCEiPPP. Być może
zasadne byłoby przesunięcie rozpoczęcia roku szkolnego na połowę września. Straż pożarna
rozdysponuje płyny dezynfekujące i maseczki do szkół, finansowane ze środków rządowych.
Powiat dołączy się do tego i będzie współpracować z gminami w zakresie dystrybucji.

P. J. Szumilas zgłosił się do kontaktu z Zespołem Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym.

P. A. Wróbel wzięła na siebie kontakt z pozostałymi szkołami. We wrześniu po rozpoczęciu
pracy przez nową kierownik Wydz. Edukacji zostanie wyznaczony termin kolejnego
posiedzenia Konisji.

3



Ad. 6 Rozszerzenie {Zapoznanie się z raportem o stanie Powiatu Wołowskiego za 2019
rok.}

P. Sekretarz przedstawił ogólne informacje na temat raportu o stanie powiatu za 2019 rok.

P. A. Wróbel zapytała o budowę sali gimnastycznej w Zespole Szkół Specjalnych w Wołowie,
czy poza projektem są prowadzone jakieś działania.

P. Starosta odpowiedział, że została podpisana umowa z Województwem, lada dzień
wykonawca wejdzie na plac budowy. Budowa będzie dofinansowana w 50 procentach.
Z innych projektów - w ramach projektu 10.4 wniosek Powiatu został oceniony najwyżej, w
zakresie 7.2 jeszcze będzie rozpatrywany. Są to wnioski dotyczące szkolnictwa zawodowego,
w realizacji nie będzie praktycznie udziału finansowego Powiatu.

Ad. 7 Rozszerzenie {Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie udzielenia wotum
zaufania dla Zarządu Powiatu Wołowskiego.}

Komisja 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia wotum
zaufania dla Zarządu Powiatu Wołowskiego.

Ad. 8 Sprawy różne

P. A. Wróbel zaproponowała, żeby za zgodą p. Starosty, Zarządu i p. Skarbnik zarezerwować
niewielką pulę pieniędzy - 5-10 tys. zł lub inną na budżet uczniowski, i zorganizować konkurs
na projekty działań i inicjatywy, które mogłyby być finansowane z tej puli. Promotorem działań
mogłaby być powstająca Powiatowa Rada Młodzieży.

P. Z. Posacki wyraził poparcie dla tego pomysłu.

Ad. 9 Zamknięcie posiedzenia.

Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca komisji
p. Anna Wróbel zamknęła posiedzenie.

Protokolant: Marta Wabiszczewicz-Krawczuk

N,lĄ)~~Vl- ~~

Anna Wróbel

Przewodnicząca
Komisji Edukacji, Kultury, Sportu

i Spraw Społecznych

Podpis jest prawid wy
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